

咸阳市2023年高考模拟检测(一)

英语试题参考答案及评分标准

第一部分: 听力(共两节,满分30分)

第一节 (共5小题,每小题1.5分,满分7.5分)

1. B 2. B 3. A 4. C 5. A

第二节 (共15小题,每小题1.5分,满分22.5分)

6. C 7. B 8. A 9. C 10. A 11. A 12. C 13. B 14. A 15. B

16. C 17. B 18. C 19. B 20. A

第二部分:阅读理解(共两节,满分40分)

第一节 (共15小题,每小题2分,满分30分)

A) 21. C 22. B 23. D

B) 24. B 25. C 26. D 27. A

C) 28. D 29. A 30. A 31. C

D) 32. B 33. D 34. A 35. C

第二节 (共5小题,每小题2分,满分10分)

36. G 37. A 38. F 39. E 40. D

第三部分:英语知识运用(共两节,满分45分)

第一节 完形填空(共20小题,每小题1.5分,满分30分)

41. C 42. A 43. D 44. A 45. B 46. D 47. B 48. D 49. C 50. A

51. B 52. D 53. C 54. A 55. C 56. B 57. A 58. C 59. D 60. B

第二节 语法填空(共10小题,每小题1.5分,满分15分)

61. ceremonies 62. is observed 63. to enjoy 64. them 65. enrich

66. that/which 67. from 68. making 69. and 70. younger

第四部分:写作(共两节,满分35分)

第一节 短文改错(共10小题,每小题1分,满分10分)

On a recent weekend, my family had so many fun in Huangshandian village. The village, attracted much

more than 400,000 tourist arrivals on average every year, becomes a hot spot thanks to it's country its

lifestyle. We took a part in adventures in the mushroom house and the outdoor pumpkin rolling 咸阳市 2023 年高考英语模拟检测(一)-答案-1(共6页)

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:<u>www.zizzs.com</u> 微信客服:zizzs2018



classes in the morning. Then, we picked eggs, dig up sweet potatoes and ran after chickens in the field.

It was calm at night, <u>but</u> we set a big campfire and a group ∧ tourists gathered round it, singing and so∕and of

dancing happily. My son who has never done farm work before said it was so different from that they did
had what

in school. He told me he couldn't wait to go here again.

there

第二节 书面表达(满分25分)

参考范文:

A Hill-climbing Competition

In order to enhance the students' awareness of body building, a hill-climbing competition, with the theme of "Health Is First", was held last Sunday by our school.

It was a sunny day. At 7:00, all the students with joy gathered on the playground of our school. After the headmaster delivered a speech about safety and rules, and announced the motto of this competition — Friendship First, Competition Second, we set off excitedly at 7:30. All the way, we enjoyed the beautiful scenery of nature, shared interesting stories, and cared for each other besides trying our best to move upward. It was at about 10:00 that we all reached the top of the hill. The top three students coming from class one, four, and nine were awarded by the headmaster. Following that, we returned to school safely at 12:20.

Although not receiving an award, I wasn't disappointed at all, for I had received better health, more happiness and friendship, which are far more valuable than an award.

附件1:

书面表达评分标准与具体要求

一、评分标准

- 1. 本题总分为25分,按5个档次给分。
- 2. 评分时, 先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次, 然后以该档次的要求来衡量, 确定或调整档次, 最后给分。
- 3. 词数少于80 或多于120,从总分中减去2分。
- 4. 评分时,应注意的主要内容为:内容要点、应用词汇和语法结构的数量和准确性,上下文的连贯性及语言的得体性。
- 5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面,评分时,应视其对交际的影响程度予以考虑。 英、美拼写及词汇用法均可接受。
- 6. 如书写较差,以至影响交际,将分数降低一个档次。

咸阳市 2023 年高考英语模拟检测(一)-答案-2(共6页)

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



二、各档次给分范围和要求

第五档(很好)(21~25分):完全完成了试题规定的任务。

覆盖所有内容要点。

应用了较多的语法结构和词汇。

语法结构或词汇方面有些许错误,但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致;具备较强的语言运用能力。

有效地使用了语句间的连接成分,使全文结构紧凑。

完全达到了预期的写作目的。

第四档(好)(16~20分):完全完成了试题规定的任务。

虽漏掉1、2个次重点,但覆盖所有主要内容。

应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

语法结构或词汇方面应用基本准确,些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。

应用简单的语句间连接成分,使全文结构紧凑。

达到了预期的写作目的。

第三档(适当)(11~15分):基本完成了试题规定的任务。

虽漏掉一些内容,但覆盖所有主要内容。

应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

有一些语法结构或词汇方面的错误,但不影响理解。

应用简单的语句间连接成分,使全文内容连贯。

整体而言,基本达到了预期的写作目的。

第二档(较差)(6~10分):未恰当完成试题规定的任务。

漏掉或未描述清楚一些主要内容,写了一些无关内容。

语法结构单调、词汇项目有限。

有一些语法结构或词汇方面的错误,影响了对写作内容的理解。

较少使用语句间的连接成分,内容缺少连贯性。

信息未能清楚地传达给读者。

第一档(差)(1~5分):未完成试题规定的任务。

明显遗漏主要内容,写了一些无关内容,原因可能是未理解试题要求。

语法结构单调、词汇项目有限。

较多语法结构或词汇方面的错误,影响对写作内容的理解。

缺乏语句间的连接成分,内容不连贯。

信息未能传达给读者。

0分:未能传达给读者任何信息。

内容太少,无法评判;写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。

咸阳市 2023 年高考英语模拟检测(一)-答案-3(共6页)

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



三、说明

- 1. 内容要点可用不同方式表达。
- 2. 对紧扣主题的适当发挥不予扣分。

附件2:

听力材料

第一节

听下面 5 段对话。每段对话后有一个小题,从题中所给的 A、B、C 三个选项中选出最佳选项。 听完每段对话后,你都有 10 秒钟的时间来回答有关小题和阅读下一小题。每段对话仅读一遍。

Text 1

- W: I didn't know that you could play basketball so well. Did you play in high school?
- M: Not really. My brother played in college so I used to practice with him.
- W: Awesome. Our company team could really need your help!

Text 2

- W: Before you watch that movie, you must finish all of your homework and clean your room.
- M: OK, Mum. I promise I'll finish everything after we've eaten dinner.

Text 3

- M: That's such a nice shirt, Sally. It looks like it might be quite expensive.
- W: It may look expensive, but it only cost \$ 20 at the department store.
- M: I usually buy my clothing online. Maybe I will go there next time.

Text 4

- M: How could I be so stupid? The answer was right in front of me and I still put the wrong one. Of course a blue whale is larger than an elephant!
- W: It will be fine. You still passed the test. Your parents will not be angry with you.
- M: I know, but I really wanted that perfect score so my parents would be proud. It was the only question I got wrong.

Text 5

- M: The customers at table four want you to know that their dinner was delicious.
- W: I am glad. I was afraid they would not like the green beans I made.
- M: All of the waiters say their customers love them. We should ask the manager to consider putting them on the menu permanently.

第二节

听下面 5 段对话或独白。每段对话或独白后有几个小题,从题中所给的 A、B、C 三个选项中选出最佳选项。听每段对话或独白前,你将有时间阅读各个小题,每小题 5 秒钟;听完后,各小题将给出 5 秒钟的作答时间。每段对话或独白读两遍。来源:高三答案公众号

咸阳市 2023 年高考英语模拟检测(一)-答案-4(共6页)

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



听下面一段对话,回答第6、7题。

Text 6

- M: Janet, I'm so glad I found you! Do you work close by?
- W: Yes, I'm just walking back from lunch now. Do you need help?
- M: Yes. I'm trying to find the right bus to take me to the central library.
- W: Let me take these papers up to my office and then I'll drive you there.
- M: Thanks so much. I don't have a map and my phone is dead.
- W: No problem. I'm sorry about how confusing it is for you being new in town.
- M: Great. I'm glad I asked you, thanks again!

听下面一段对话,回答第8至10题。

Text 7

- M: If I have to spend any more money on my car, I'll be so angry!
- W: I saw you pass my house the other day. It looked fine then.
- M: I left it parked in the snow the other day and then it wouldn't start.
- W: I took a mechanics course in high school. Can I help?
- M: It's OK. I thought there was a big problem with the engine but I'm pretty sure it's just the battery.
- W: We can take the train downtown to go to the car supply shop. I'm sure we can find you a new battery.
- M: That sounds good. I've got about two more hours of work to do at the office. We can go after.
- W: OK, the store closes around 4:00 so let's meet in front of the train station at noon.
- M: 12:30 is better. See you then!

听下面一段对话,回答第11至13题。

Text 8

- M: Thanks for meeting with me to talk about my son.
- W: My pleasure, I wanted to tell you that your son is very smart but is having some issues.
- M: I think he learns quite fast and he gets along so well with other students. What is the problem?
- W: I agree. He has so many friends and he usually pays attention in class, but he has trouble when testing.
- M: I see. What would you suggest he do to improve?
- W: I think he should do a few practice tests at home before examinations.
- M: Should he have more challenging homework and reading as well?
- W: I don't think that is necessary. He just gets very nervous before testing.
- M: I see. Maybe if he had more practice it would be easier for him. Thank you for the suggestion.
- W: I will be checking the notes he is taking in class and watching his progress. You can come back 咸阳市 2023 年高考英语模拟检测(一)-答案-5(共6页)

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



to the school next month and we can talk again.

M: Thanks so much again.

听下面一段对话,回答第14至16题。

Text 9

M: My parents started to pack up our house yesterday to get ready to move to Florida after our high school graduation.

W: It'll be so hot if they move there this summer. Mine are staying in New York until they retire.

M: It will but they don't need to stay here because I'll be living elsewhere. I still wish they would stay in the northeast of the U.S. though.

W: My parents are only staying because my little sister is still in high school. Where are you going to university?

M: I was applying to schools in California, but I only got into schools in Boston.

W: Oh, I saw you had a sweatshirt from New York University. I thought you might be going there.

M: My dad really wanted me to go there because that was his university. I applied last month and went on a campus tour, but I didn't get accepted.

W: I visited it last week as well but I also didn't get in. I'm going to take a year-off instead.

M: Wow, I can't believe it. What will you be doing here for the whole year?

W: I'll mostly just do boring part-time jobs in the city but I'm still looking forward to it.

听下面一段独白,回答第17至20题。

Text 10

6

Can everyone hear me? Okay. My name is Will. I am the ride operator and this is my assistant Anna. I just want to go over a few rules with everyone before we board, as it is park policy that I let you all know before we can get to the fun. Please keep all your questions until the end. There is no food or drinks allowed on the ride. Please remove all items from your pockets before boarding. It can be dangerous for your fellow riders if a coin or cell phone falls out during motion. You may not be able to recover anything that loses during the ride. There has already been one lost cell phone today, because a person decided they wanted to take a picture during the ride. Please take off any hats or loose jewelry that cannot be safely covered by your clothing. Keep in mind, the amusement park is not responsible for any lost or stolen items. Anna was here on the day a woman lost her diamond earrings.

All hands and feet must remain inside the car at all times. Spitting off the ride will not be tolerated. If you are caught, you will be removed from the park. Are there any questions so far? No? Then you may board, four people per row. Please move all the way to the left and wait for me or Anna to make sure your safety belt is secured.

咸阳市 2023 年高考英语模拟检测(一)-答案-6(共6页)

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



关于我们

自主选拔在线是致力于提供新高考生涯规划、强基计划、综合评价、三位一体、学科竞赛等政策资讯的升学服务平台。总部坐落于北京,旗下拥有网站(<mark>网址:www.zizzs.com</mark>)和微信公众平台等媒体矩阵,用户群体涵盖全国 90%以上的重点中学师生及家长,在全国新高考、自主选拔领域首屈一指。如需第一时间获取相关资讯及备考指南,请关注**自主选拔在线**官方微信号:zizzsw。













官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站: www.zizzs.com 微信客服: zizzs2018